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Inatsisartutbeslutning om at Naalakkersuisut pålægges at rette henvendelse til den 

danske justitsminister med henblik på at opnå en ændring af Retsplejeloven for 

Grønland. Ændringen skal gøre det muligt for politiet at vidnebeskytte et vidne i 

forbindelse med hashkriminalitet og anden grov kriminalitet og derved kunne 

tilbageholde vidnets navn over for tiltalte og dennes forsvar. 

(Medlem af Inatsisartut Steen Lynge, Atassut) 

 

Vi er fra Inuit Ataqatigiits side enige med Inatsisartut medlem Steen Lynge, Atassut´s forslag. 

Vi bør alle bidrage til at bekæmpe brug og salg af euforiserende stoffer her i landet. 

Mange der sælger hash fra gaden, går man ofte uden videre forbi i dagligdagen. Dette skyldes 

bl.a. den kendsgerning, at folk er bange for at anmelde sådanne personer. Bange for at blive 

opdaget at det er dem der har anmeldt dem. 

Folk der gerne vil være med i bekæmpelsen af hashsalget her i landet, bør trygt kunne 

anmelde sådanne personer. Derfor mener vi, at Naalakkersuisut bør anmode den danske 

Justitsminister om at gøre noget ved problemet og derfor også gøre skridt til at ændre på 

kriminalloven her i landet. 

Vi skal derfor indstille til, at punktet bliver behandlet i lovudvalget inden 2. behandlingen finder 

sted. 

Vi takker medlem af Inatsisartut Steen Lynge for at komme med to konkrete forslag til 

opfølgning af punkt FM 2015/110. 

Denne har følgende overskrift: 

”Forslag til Inatsisartutbeslutning om, at Naalakkersuisut senest i forbindelse med EM2016 

pålægges at fremlægge en redegørelse, som beskriver hvorledes indsatsen til bekæmpelse af 

indførslen af euforiserende stoffer i Grønland kan styrkes, herunder gennem forhandlinger med 

den danske regering. Redegørelsen skal beskrive hvilke konkrete tiltag, der kan effektivisere 

kontrollen med indrejsende, gods og forsendelser til Grønland samt de økonomiske og 

samfundsmæssige konsekvenser forbundet hermed. 

(Medlem af Inatsisartut Agathe Fontain, Inuit Ataqatigiit)” 

Naalakkersuisut har oplyst, at de er i gang med at tilrettelæggelse konkrete forslag til 

bekæmpelsen af brugen af euforiserende stoffer. Forslaget skulle efter deres oplysninger 

konkret indeholde 70 linier pr. side – så intensiv skulle Naalakkersuisuts forslag efter deres 

oplysninger være. 

Jeg er som forslagsstiller meget skuffet over, at Naalakkersuisut kommer med så et ukonkret 



 
svarnotat. Ved de egentligt, hvor omfattende det rejste problem indeholder? Deres svar burde 

være, det aner vi ikke. 

 

 

 


